

Muslim Association of Newfoundland and Labrador (MANAL) – Islamic Centre Bauline Line Torbay

Background:

Muslim population in the Province of Newfoundland and Labrador has increased from 100 people in 1980s to over 3,000 people in 2018. It is anticipated that the Muslim population in the province and especially in St. John's metropolitan area will continue to grow. Masjid Al-Noor, the current and only Mosque in the province can accommodate up to 500 worshippers, and is inadequate to cater to the need of growing Muslim population. In order to meet the needs of the current and future Muslim community of the province, MANAL has decided to build an Islamic Center on its Bauline Line property.

In November 2017, the Town of Torbay approved MANAL's application for the construction of an Islamic Centre on Bauline Line in Torbay. This permit is valid for one year only which means that the construction work must begin by November 2018.

Scope of the Project:

The proposed Islamic Centre will be a multi-purpose facility with provision for a large prayer hall, Islamic school, Library, gym, guest rooms, kitchen, funeral services, and other accessories. The foot print of the proposed facility is about 10,000 square feet. The architectural concept and structural design are under discussion and will be presented to community members once finalized.

Estimated Cost and Project Duration:

MANAL's current cost estimate to complete the project is in the order of about C\$1 million. The project is to be completed in two phases with an annual estimated construction cost of \$500,000. Phase 1 will comprise of obtaining required certificates as per Town of Torbay's approval letter, architectural and structural design, earth work, and concrete work. Phase 2 will comprise of purchase and installation of prefab building frame, interior partitioning work, and plumbing and utilities related work.

Fund Raising Appeal:

MANAL appeals to its members to donate for this essential community project generously especially during the current Holy month of Ramadan. This project will be our gift to the future population of St. John's as the Masjid Al-Noor was gifted to us by the founding members of MANAL Please help us to start and complete this project and, therefore, make yourself a candidate for a house in paradise.

يَا أَيُّهَا الَّذِينَ آمَنُوا أَنْفِقُوا مِمَّا رَزَقْنَاكُمْ مِنْ قَبْلِ أَنْ
يَأْتِيَ يَوْمٌ لَا بَيْعٌ فِيهِ وَلَا خُلَّةٌ وَلَا شَفَاعَةٌ (254)
وَالْكَافِرُونَ هُمُ الظَّالِمُونَ (البقرة)

(2:254) O you who have believed, expend of that which we have provided you even before there comes up a Day on which (there) will be no selling,

nor (close) fellowship, nor intercession; and the disbelievers, they are the unjust.

الجمعية الإسلامية في نيوفاوندلاند ولابرادور (منال) - المركز الإسلامي باولين لاين تورباي

نبذه عن المشروع

ازداد عدد السكان المسلمين في مقاطعة نيوفاوندلاند ولابرادور من 100 شخص في الثمانينات إلى أكثر من 3000 شخص في عام 2018. ومن المتوقع أن يستمر نمو السكان المسلمين في المقاطعة وخاصة في منطقة سانت جونز الحضرية. مسجد النور هو المسجد الحالي والوحيد في المحافظة و يمكن أن يستوعب ما يصل إلى 500 مصل ، ولكنه غير ملائم لتلبية احتياجات السكان المسلمين المتزايدة. و لذلك و من أجل تلبية احتياجات المجتمع الإسلامي الحالي والمستقبلي للمقاطعة ، قررت منال بناء مركز إسلامي على ممتلكاتها في باولين لاين.

في نوفمبر 2017 ، وافقت مدينة تورباي على طلب منال لبناء مركز إسلامي على خط باولين في تورباي. هذا التصريح صالح لمدة عام واحد فقط وهو ما يعني أن أعمال البناء يجب أن تبدأ في نوفمبر 2018.

نطاق المشروع:

سيكون المركز الإسلامي المقترح مرفقاً متعدد الأغراض مع توفير قاعة كبيرة للصلاة ، والمدرسة الإسلامية ، والمكتبة ، وصالة الألعاب الرياضية ، وغرف الضيوف ، والمطبخ ، وخدمات الدفن ، وغيرها من الملحقات. تبلغ مساحة المرفق المقترح حوالي 10000 قدم مربع. تتم مناقشة الشكل المعماري والتصميم الهيكلي وسيتم تقديمه إلى أعضاء المجتمع بمجرد الانتهاء منه.

التكلفة التقديرية ومدة المشروع:

تقدر الجمعية الإسلامية منال التكلفة الحالية لاستكمال المشروع بحوالي مليون دولار كندي. من المقرر أن يكتمل المشروع على مرحلتين بتكلفة بناء سنوية تقديرية تبلغ 500 000 دولار. ستتكون المرحلة الأولى من الحصول على الشهادات المطلوبة حسب خطاب موافقة مدينة تورباي والتصميمات المعمارية والهيكلية والأعمال الأرضية وأعمال الخرسانة. اما المرحلة الثانية فسوف تشمل على شراء وتركيب إطار بناء جاهز ، أعمال التقسيم الداخلي ، والأعمال المتعلقة بالسباكة والمرافق.

جمع التبرعات:

تتأشد منال الأعضاء بالتبرع بسخاء من أجل هذا المشروع المجتمعي الضروري خاصة خلال شهر رمضان المبارك الحالي. سيكون هذا المشروع بمثابة هديتنا لسكان مدينة سانت جونز في المستقبل كما كان مسجد النور موهوباً لنا من قبل الأعضاء المؤسسين لمنال.

الرجاء مساعدتنا على البدء وإكمال هذا المشروع ، وبالتالي جعل نفسك مرشحاً لمنزل في الجنة ان شاء الله .

**يَا أَيُّهَا الَّذِينَ آمَنُوا أَنْفِقُوا مِمَّا رَزَقْنَاكُمْ مِنْ قَبْلِ أَنْ
يَأْتِيَ يَوْمٌ لَا بَيْعٌ فِيهِ وَلَا خُلَّةٌ وَلَا شَفَاعَةٌ (254)
وَالْكَافِرُونَ هُمُ الظَّالِمُونَ (البقرة)**

أسره مسجد النور